
 1 

ROMÂNIA 

CONSILIUL JUDEŢEAN COVASNA 
 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat cu ocazia lucrărilor şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Covasna, din data 

de 9 martie 2023, ora 12,00 
 

Benedek-Huszár János-Primarul orașului Baraolt 

Întâmpinăm cu drag, cu bucurie pe cei care au venit aici la ședința Consiliului 

Județean Covasna în localitatea Baraolt. 

Ne bucurăm că vă vedem în rândul nostru, în Casa Culturală orășenească 

Baraolt. 

Pe proiectul ordinii de zi a ședinței Consiliului Județean Covasna figurează și un 

proiect de hotărâre care ne afectează în mod direct, ne ajută în mod direct.  

În numele meu și în numele Consiliului Local Baraolt vă urez o ședință cu 

rezultate bune, profitabile, atât pentru Consiliul Județean Covasna, pentru Județul 

Covasna cât și pentru Orașul Baraolt. 

Domnule Președinte, aveți cuvântul! 

 

Tamás Sándor-Președintele Consiliului Județean Covasna 

Mulțumim domnului Primar că ne găzduiește în acest mediu plăcut și prietenos! 

Nu este nici prima și nici ultima ocazie când ținem ședința Consiliului Județean 

Covasna în afara sediului instituției în alte localități din județ. 

Acum țintit am venit la Baraolt, pentru că vrem să vă arătăm că dezvoltarea 

zonei respective este importantă pentru noi. 

Acum 2-3 ani de zile am lansat un Program de relansare pentru zona Baraoltului, 

chiar în această sală, și am început lucrări de dezvoltare a infrastructurii, în colaborare 

cu localitățile din zonă, cum nu s-a văzut în ultimii 50 de ani. 

Aici accentul este pe colaborare! 

Mulți au zis că zona „Erdővidék” este o zonă, o regiune total izolată, dar eu cred 

că acest lucru numai parțial este adevărat și putem transforma în avantaje lucrurile care 

până acum erau dezavantaje.  

Aici nu m-am gândit numai la construirea drumurilor și podurilor, ci la acele 

instituții din centrul zonei, care sunt foarte importante pentru un oraș, mă refer la liceu, 

la spital, la unitatea de pompieri, salvare și desigur și la dezvoltarea infrastructurii, la 

dezvoltarea rețelei de apă și canalizare și alte asemenea. 

Din acest punct de vedere, se poate observa dezvoltarea în ultimii 2-3 ani.  

Cred că anul acesta, până pe 31 decembrie, vom termina reconstruirea a 50 km de 

drumuri județene, a șanțurilor betonate, a 15 poduri, a mai multor sute de intrări în 

gospodării care de fapt va deschide legătura zonei cu Județul Brașov, pentru că se poate 

vedea că și Consiliul Județean Brașov face eforturi pentru a construi drumul de la podul 

din Augustin și până la drumul național și la fel se întâmplă și spre orașul Odorheiu 

Secuiesc. 
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Trebuie să reamintesc, că drumul peste Hatod a fost construit de 120 ani, iar 

de mai mult de 50 de ani nu a fost modernizat. În ultimii 50 ani s-au executat numai 

plombări pe drumul respectiv. 

Dorim să deschidem zona, ceea ce nu înseamnă că ușor se poate pleca din zonă, 

ci se poate ajunge mai ușor în zonă.  

Avem și un proiect comun cu toate comunele din bazinul Baraolt în ceea ce 

privește dezvoltarea infrastructurii în sistemul educațional. 

Este de datoria dumneavoastră, a locuitorilor din zonă, ca în viitor să profitați de 

dezvoltarea infrastructurii, să transformați avantajele lor în dezvoltare economică și în 

dezvoltarea turismului. 

Noi momentan suntem aici, unde vom lua decizii importante, dar noi după 

ședință mergem acasă, iar dumneavoastră veți rămâne aici la Baraolt. 

Dumneavoastră veți avea sarcina de a profita de posibilitățile, peste bugetele 

locale, pe care le aducem noi împreună, cu primăriile din zonă, să întocmiți proiecte și 

să puneți în practică câteva paliere în ceea ce înseamnă relansarea economică și turistică 

a zonei. 

Mulțumim pentru invitația domnului Primar și pentru cuvintele de deschidere! 

Puteți conta pe ajutorul nostru și în viitor! 

 

Convocarea Consiliului Judeţean Covasna în şedinţă ordinară pentru astăzi, 9 

martie 2023, ora 12,00 s-a făcut în conformitate cu prevederile art. 178 alin. (1), precum 

și art. 134 alin. (1) lit. a și alin. (5), coroborat cu art. 179 din Ordonanța de urgență a 

Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările 

ulterioare, în baza Dispoziţiei Preşedintelui Consiliului Judeţean Covasna nr. 154/03 

martie 2023, consilierii judeţeni fiind invitaţi prin adresa nr. 29/S/3 martie 2023. 

 Proiectul ordinii de zi a şedinţei a fost adus la cunoştinţa publică în cotidienele 

locale „Observatorul de Covasna” și „Háromszék”. 
 

Rog pe domnul Sztakics István-Attila, secretarul general al județului, să ne prezinte 

prezența.  

Sztakics István-Attila: Stimate domnule Președinte, stimați consilieri! 

La ședința de astăzi, sunt prezenţi 22 de consilieri județeni din cei 30 în funcţie, 

lipsind consilierii Calinic Sabin, Cseh Csaba, Dimény György, Imre Csaba Lóránd, Kelemen 

Szilárd-Péter, Orbán Miklós, Szöllösi Tamás și Tóth Zoltán, respectiv este prezent și 

Președintele Consiliului Județean Covasna, deci în total sunt 23 de persoane cu drept de 

vot. 

Tamás Sándor: Mulţumesc.  

Constat că sunt îndeplinite condiţiile cerute de lege pentru convocarea consiliului, 

şedinţa este legal constituită, fiind prezenţi 22 consilieri judeţeni din cei 30 în funcţie și 

Președintele Consiliului Județean Covasna, drept urmare declar deschise lucrările şedinţei 

Consiliului Judeţean Covasna. 
 

La lucrările şedinţei de astăzi participă de drept secretarul general al judeţului, 

iar în calitate de invitaţi participă:  

- Dl Gál Károly – Deputat; 

- Consilierii locali al orașului Baraolt; 
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- Dl Oláh-Badi Csaba - șef serviciu, Serviciul Public 

Județean de Evidența a Persoanei Covasna; 

- Dna Vass Mária – director, Direcţia Generală de Asistenţă Socială şi Protecţia 

Copilului Covasna; 

- Dl Pap Endre – reprezentant, Centrul Județean pentru Protecția Naturii și 

Salvamont; 

- directorii executivi/ directorii executivi adjuncţi ai direcţiilor şi şefii 

serviciilor/birourilor/ compartimentelor de specialitate din cadrul aparatului 

de specialitate al Consiliului Judeţean Covasna; 

- reprezentanţii mass-media. 

 

Procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Covasna din data de 

26 ianuarie 2023, a fost făcut public, a putut fi studiat pe site-ul Consiliului Judeţean 

Covasna www.cjcv.ro, respectiv la sediul Consiliului Judeţean Covasna, în vederea 

formulării eventualelor contestaţii la conţinutul acestuia. 
 

Vă consult, dacă aveţi obiecţii la conţinutul procesului-verbal? 
 

Nefiind, supun la vot procesul-verbal al şedinţei menţionate mai înainte. 

Cine este pentru? 23 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

Cu 23 de voturi s-a aprobat procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului 

Judeţean Covasna din data de 26 ianuarie 2023. 

 

La fel și Procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Covasna din 

data de 2 februarie 2023, a fost făcut public, a putut fi studiat pe site-ul Consiliului 

Judeţean Covasna www.cjcv.ro, respectiv la sediul Consiliului Judeţean Covasna, în 

vederea formulării eventualelor contestaţii la conţinutul acestuia. 
 

Vă consult, dacă aveţi obiecţii la conţinutul procesului-verbal? 
 

Nefiind, supun la vot procesul-verbal al şedinţei menţionate mai înainte. 

Cine este pentru? 23 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

Cu 23 de voturi s-a aprobat procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului 

Judeţean Covasna din data de 2 februarie 2023. 

 

Tot așa și Procesul-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului Judeţean 

Covasna din data de 27 februarie 2023, a fost făcut public, a putut fi studiat pe site-ul 

Consiliului Judeţean Covasna www.cjcv.ro, respectiv la sediul Consiliului Judeţean 

Covasna, în vederea formulării eventualelor contestaţii la conţinutul acestuia. 
 

Vă consult, dacă aveţi obiecţii la conţinutul procesului-verbal? 

http://www.cjcv.ro/
http://www.cjcv.ro/
http://www.cjcv.ro/
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Nefiind, supun la vot procesul-verbal al şedinţei menţionate mai înainte. 

Cine este pentru? 23 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

Cu 23 de voturi s-a aprobat procesul-verbal al şedinţei extraordinare a 

Consiliului Judeţean Covasna din data de 27 februarie 2023. 
 

Stimaţi consilieri, 

Cunoaşteţi proiectul ordinii de zi, iar materialele şedinţei de astăzi v-au fost puse 

la dispoziție în format electronic pe site-ul oficial al Consiliului Judeţean Covasna.  
 

 Astfel, în proiectul ordinii de zi avem înscrise următoarele probleme: 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea asocierii între Județul Covasna și Orașul 

Baraolt, în vederea realizării investiției „Reabilitare alei, parcări și instalații 

exterioare de alimentare cu apă potabilă, canalizare menajeră, canalizare pluvială 

și iluminat public în incinta Spitalului Orășenesc Baraolt, județul Covasna”; 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea transmiterii cu caracter temporar a 

sectorului de drum județean DJ103, aflat în proprietatea publică a județului 

Covasna, din administrarea Consiliului Județean Covasna în administrarea 

Consiliului Local al Comunei Vâlcele; 

3. Proiect de hotărâre privind acceptarea constituirii dreptului de superficie asupra 

terenului înscris în C.F. nr. 25043 Malnaș și a dreptului de servitute asupra 

terenului înscris în C.F. nr. 25042 Malnaș, în favoarea Județului Covasna, în 

vederea construirii unui refugiu montan cu observator panoramic în Munții 

Bodoc, precum și declararea obiectivului de investiție ca fiind de utilitate 

publică; 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea încetării Contractului de comodat nr. 

162/28.05.2021, încheiat între Județul Covasna prin Consiliul Judeţean Covasna și 

Asociația de Dezvoltare Intercomunitară Agrosic Közösségek Közti Társulás, 

prin acordul de voință al părților; 

5. Proiect de hotărâre pentru aprobarea Raportului anual cu privire la stadiul 

realizării măsurilor aferente anului 2022 cuprinse în Planul de menținere a 

calității aerului în județul Covasna 2020-2025; 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea asocierii Județului Covasna cu Comuna 

Bodoc și Stemal Entertainment S.R.L. în vederea promovării valorii culturale ale 

Castelului Mikó din localitatea Olteni, comuna Bodoc, județul Covasna; 

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea participării Județului Covasna cu proiectul 

„Dotarea cu mobilier, materiale didactice și echipamente digitale a unor unități 

de învățământ preuniversitare rurale și a unităților conexe din județul Covasna” 

la apelul de proiecte Pilonul VI. Politici pentru noua generație, Componenta C15. 

Educație, finanțat din fondurile europene aferente Planului național de redresare 

și reziliență 

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea Notei conceptuale și a Temei de proiectare 

pentru obiectivul de investiție ,,Reabilitare capelă funerară Szentkereszty 

Stefania”; 
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9. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului 

Județean Covasna nr. 109/2011 privind schimbarea regimului juridic şi a 

titularului dreptului de administrare asupra imobilului situat în municipiul 

Sfântu Gheorghe, str. Presei nr. 8/A, Judeţul Covasna; 

10. Proiect de hotărâre privind aprobarea acordării unui ajutor de minimis individual 

sub forma majorării capitalului social prin aport în natură cu dreptul de folosință 

asupra unui imobil pentru societatea Drumuri și Poduri Covasna S.A.; 

11. Proiect de hotărâre privind constatarea pierderii calităţii de membri ai Autorităţii 

Teritoriale de Ordine Publică Covasna a domnilor Pampu-Romanescu Liviu și 

Imre Csaba Loránd, respectiv validarea desemnării unor noi membri în 

Autoritatea Teritorială de Ordine Publică Covasna; 

12. Proiect de hotărâre privind aprobarea asocierii între Județul Covasna și Fundația 

Culturală „Vigadó” pentru desfășurarea unor programe culturale; 

13. Proiect de hotărâre cu privire la rectificarea bugetului propriu al Județului 

Covasna și al instituţiilor publice de interes judeţean pe anul 2023; 

14. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului fondurilor externe 

nerambursabile pe anul 2023; 

15. Proiect de hotărâre privind aprobarea Organigramei, Statului de funcții și a 

Regulamentului de organizare și funcționare al Școlii Populare de Arte și Meserii 

Sfântu Gheorghe-Művészeti Népiskola Sepsiszentgyörgy; 

16. Proiect de hotărâre privind aprobarea activității desfășurate de Consiliul Judeţean 

Covasna în domeniul relaţiilor externe în cursul anului 2022, precum şi a 

programului cadru de acţiuni pe anul 2023 în acest domeniu; 

17. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de organizare și funcționare 

a Comitetului pentru accelerarea procesului de dezinstituționalizare și de 

prevenire a instituționalizării la nivelul județului Covasna; 

18. Proiect de hotărâre privind stabilirea costului anual pe 2023, pentru serviciile 

sociale oferite unui copil/tânăr/persoană adultă cu dizabilități, care beneficiază 

de protecție în condițiile legii; 

19. Proiect de hotărâre pentru aprobarea Planului anual de acțiune privind serviciile 

sociale acordate la nivelul județului Covasna pe anul 2023, în cadrul Direcției 

Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului Covasna; 

20. Proiect de hotărâre pentru modificarea anexei nr. 1 la Hotărârea Consiliului 

Județean Covasna nr. 118/2022 privind aprobarea Organigramei şi a Statului de 

funcţii ale Direcţiei Generale de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Covasna; 

21. Raportul de activitate al Asociației de Dezvoltare Intercomunitară AGROSIC 

Közösségek Közti Társulás pentru anul 2022; 

22. Raportul de activitate al Serviciului Public Comunitar Judeţean de Evidenţă a 

Persoanelor Covasna pe anul 2022; 

23. Raportul de activitate a unor consilieri județeni pe anul 2022; 

24. Diverse 

- Informarea scrisă a domnului președinte Tamás Sándor cu privire la 

efectuarea a unei zile de concediu de odihnă în data de 28 februarie 2023,  

 

Înainte de aprobarea ordinii de zi, vă informez că, toate proiectele de hotărâri 

au fost avizate favorabil în comisiile de specialitate.  
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Vă consult dacă aveţi observaţii la proiectul ordinii de zi? 

Nu sunt. 

Supun aprobării proiectul ordinii de zi al şedinţei de astăzi. 

Cine este pentru? 23 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

Cu 23 de voturi s-a aprobat ordinea de zi a şedinţei de astăzi. 

 

Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să fac câteva precizări, şi 

anume: 

1.) – potrivit art. 228 alin. (1) și (2) din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 

57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, nu pot 

lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în 

problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să 

anunţe înainte de începerea dezbaterilor interesul personal pe care-l au în problema 

respectivă. 

2.) – pentru adoptarea proiectelor de hotărâri de la punctele 1, 2, 3, 4, 6, 7, 9, 10, 

12, 13, 14 și 18 este necesar votul majorităţii consilierilor în funcție,  

- pentru adoptarea proiectelor de hotărâri de la punctele 5, 8, 11, 15, 16, 17, 19 și 

20 este necesar votul majorităţii consilierilor prezenți la ședință. 
 

Se intră în dezbaterea ordinii de zi. 

 

La primul punct al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea asocierii între Județul Covasna și Orașul Baraolt, în vederea realizării 

investiției „Reabilitare alei, parcări și instalații exterioare de alimentare cu apă potabilă, 

canalizare menajeră, canalizare pluvială și iluminat public în incinta Spitalului 

Orășenesc Baraolt, județul Covasna”; 

 

Acest punct este unul dintre cele mai importante puncte de pe ordinea de zi. 

Este vorba de un contract de asociere între Județul Covasna și Orașul Baraolt care 

are o valoare de 4.115 mii de lei care are ca obiect reabilitare alei, parcări și instalații 

exterioare de alimentare cu apă potabilă, canalizare menajeră, canalizare pluvială și 

iluminat public în incinta spitalului orășenesc Baraolt. 

Este prezent la ședință și domnul Dr. Lozsádi Botond, directorul medical al 

Spitalului Orășenesc Baraolt, bineînțeles am discutat în prealabil acest lucru și cu 

dânsul. 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt. 

Eu aș dori totuși să vă arăt câteva lucruri, pentru că Spitalul din Baraolt are o 

istorie interesantă. 
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În anul 2010, când nu numai descentralizarea spitalelor s-a efectuat, dar 

și închiderea spitalelor din România, Fondul Monetar Internațional a avut o listă cu 

spitalele care trebuie închise și s-au închis 275 de spitale din România. 

Și spitalul din Baraolt era pe această listă!  

Vocea localnicilor a fost purtată atunci de colegii noștri Nagy József și Váncza 

Tibor-István, care este și acum coleg cu noi, este consilier județean, împreună cu 

domnul Ministru Cseke Attila, care la rândul său atunci a fost Ministrul Sănătății.  

Împreună am reușit să aducem argumente în fața FMI-ului și am reușit salvarea 

spitalului. 

În anul 2010 erau 5 medici în Spitalul din Baraolt, dacă lăsam să închidă spitalul 

atunci acum numărul medicilor era zero. 

Nu am lăsat acest lucru, ci am ajutat în dezvoltarea Spitalului. 

În anul 2017 a venit la Baraolt, de la Sfântu Gheorghe, domnul Dr. Lozsádi 

Botond, directorul medical și în 2017 deja spitalul avea 7 medici și în total spitalul avea 

107 de angajați. 

În anul 2023 sunt 20 de medici și în total 150 de angajați, din care 130 de angajați 

sunt localnici. 

Dacă noi lăsam în 2010 să se închidă Spitalul atunci până acum numai ruine 

rămâneau așa cum a rămas la Vâlcele. 

Dar, nu am lăsat acest lucru și momentan este un Spital care a trecut de 

acreditare, are 20 de medici și 150 de posturi aprobate care înseamnă 120-130 de 

angajați locali.  

Desigur, reabilitarea totală a Spitalului costă mai mult. 

Noi în momentul de față putem să acordăm un ajutor, prin acest acord de 

parteneriat, pentru elementele pe care le-am descris, în primul și în primul rând pentru 

reabilitarea clădirilor adiacente din interiorul Spitalului.  

(A sosit domnul consilier Calinic Sabin. De la această fază a ședinței sunt 

prezenți 23 de consilieri județeni și Președintele Consiliului Județean Covasna, deci 

în total 24 de persoane cu drept de vot.) 

 

Nu am închis Spitalul, ci l-am redeschis! 

În anul 2010, tot prin programul domnului Ministru Cseke, am adus aici un 

serviciu de ambulanță, unde lucrează încă 16 persoane, dar ca și instituție, ca și 

ambulanță funcționează zi de zi. 

Plus, am adus și Centrul SMURD și de pompieri care lucrează permanent 24 de 

ore din 24.  

Pe lângă acestea, am reușit reînceperea terminării ansamblului de clădiri a Școlii 

din Baraolt care are o istorie de 30 ani. Acum câțiva ani de zile, împreună cu fostul 

primar domnul Lázár-Kiss Barna, care este prezent în sală, am reușit să obținem 

finanțare din partea Guvernului României, pentru a termina această lucrare la Școala 

din Baraolt și sperăm că și această investiție se va finaliza până la sfârșitul anului. 

Valoarea investiției de „Reabilitare alei, parcări și instalații exterioare de 

alimentare cu apă potabilă, canalizare menajeră, canalizare pluvială și iluminat public 

în incinta Spitalului Orășenesc Baraolt” este de 4.115 mii de lei care este mai mult de 820 

mii de euro, care va fi finanțat în egală măsură de Județul Covasna și Orașului Baraolt. 

Dacă sunt întrebări/observații în legătură cu proiectul de hotărâre? 
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Poftiți domnul doctor! 

Dr. Lózsádi Botond- Directorul medical al Spitalului Orășenesc Baraolt 

Bună ziua! 

Vă mulțumesc în numele Spitalului Orășenesc Baraolt și în numele pacienților 

din Spitalul nostru pentru ajutorul acordat! 

Avem planuri mari pentru viitor, dorim să dezvoltăm infrastructura Spitalului, 

să majorăm numărul angajaților în funcție de necesitățile Spitalului și dorim să ridicăm 

la standarde normale serviciile medicale de bază ale Spitalului, de care vor beneficia 

pacienții din zonă. 

Avem o bună colaborare cu Spitalul Județean de Urgență Sfântu Gheorghe care 

ne ajută mult în munca noastră de zi cu zi. 

Mulțumesc Primăriei orașului Baraolt și Consiliului Județean Covasna pentru că 

orice ajutor este bine venit! 

Tamás Sándor: Vă mulțumim! 

Alte intervenții dacă sunt? 

Nu sunt. 

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 24 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 24 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul doi al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea transmiterii cu caracter temporar a sectorului de drum județean DJ103, aflat 

în proprietatea publică a județului Covasna, din administrarea Consiliului Județean 

Covasna în administrarea Consiliului Local al Comunei Vâlcele; 

 

Comunitatea locală a câștigat finanțare din Programul Național de Investiții 

”Anghel Saligny”, pe sectorul de drum județean în lungime de 1.156 m situat în comuna 

Vâlcele pentru amenajare șanțuri, podețe și alte asemenea. 

Ca să poată să execute aceste lucrări, noi trebuie să predăm Consiliului Local 

Vâlcele sectorul de drum din satul Araci, pe durata lucrării.  

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 24 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 
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În urma supunerii la vot, cu 24 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea 

conform proiectului de hotărâre. 

 

La punctul trei al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

acceptarea constituirii dreptului de superficie asupra terenului înscris în C.F. nr. 25043 

Malnaș și a dreptului de servitute asupra terenului înscris în C.F. nr. 25042 Malnaș, în 

favoarea Județului Covasna, în vederea construirii unui refugiu montan cu observator 

panoramic în Munții Bodoc, precum și declararea obiectivului de investiție ca fiind de 

utilitate publică; 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 24 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 24 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul patru al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea încetării Contractului de comodat nr. 162/28.05.2021, încheiat între Județul 

Covasna prin Consiliul Judeţean Covasna și Asociația de Dezvoltare Intercomunitară 

Agrosic Közösségek Közti Társulás, prin acordul de voință al părților;  
 

Este vorba de încetarea Contractului de comodat cu privire la un autoturism Dacia 

Duster. 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 24 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 24 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 
 

La punctul cinci al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre pentru 

aprobarea Raportului anual cu privire la stadiul realizării măsurilor aferente anului 

2022 cuprinse în Planul de menținere a calității aerului în județul Covasna 2020-2025; 
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Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi 

completări, probleme de ridicat? 

Nu sunt. 

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 24 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 24 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 
 

La punctul șase al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea asocierii Județului Covasna cu Comuna Bodoc și Stemal Entertainment S.R.L. 

în vederea promovării valorii culturale ale Castelului Mikó din localitatea Olteni, 

comuna Bodoc, județul Covasna; 
 

Proiectul nu reflectă în totalitate despre ce este vorba. 

Este vorba despre producerea unui film italian-francez și au solicitat de la noi 

Castelul Mikó, pentru perioada 16 martie-25 aprilie 2023. 

Pelicula ”DIDI” este regizat de Edoardo Winspeare, care aduce în prin plan 

povestea unei doamne în vârsta de 70 de ani, născută într-o familie aristocrată din 

Transilvania.  

Credem că este o reclamă foarte bună pentru județul nostru, dacă la noi se fac 

producții de film, iar pentru acest film au ales două locații, unu la Valea Zălanului ca și 

localitate, cimitir, biserică și Castelul Mikó de la Olteni, unde suntem coproprietari cu 

Comuna Bodoc.  

Desigur, ne-am înțeles cu domnul Primar al Comunei Bodoc și cu acordul 

dumneavoastră am acorda această posibilitate firmei Stemal Entertainment S.R.L., dar nu 

fără cost, dar nici pecuniar. 

Avem contractul pregătit, care este anexa la proiectul de hotărâre. 

Printre altele așteptăm de la ei un material video 10-20 de minute pentru 

promovarea Castelului Mikó și totodată așteptăm și un plan de design din interiorul 

Castelului pentru viitorul muzeu care va funcționa acolo după reabilitare. 

Precum știți și dumneavoastră, am câștigat la PNRR un proiect European de a 

reabilita/restaura acest Castel și desigur ne vine bine dacă și alții ne dau câte o idee bună 

despre cum ar trebui să arate interiorul Castelului.  
 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 24 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 
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În urma supunerii la vot, cu 24 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea 

conform proiectului de hotărâre. 
 

La punctul șapte al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea participării Județului Covasna cu proiectul „Dotarea cu mobilier, materiale 

didactice și echipamente digitale a unor unități de învățământ preuniversitare rurale și 

a unităților conexe din județul Covasna” la apelul de proiecte Pilonul VI. Politici pentru 

noua generație, Componenta C15. Educație, finanțat din fondurile europene aferente 

Planului național de redresare și reziliență; 
 

Este un program european în care sunt vizate toate autoritățile locale, orașele vor 

depune separat proiectul, iar noi ne-am axat pe mediul rural. 

Am înștiințat și am cerut părerea tuturor primăriilor din mediul rural și au venit 

solicitări din partea a 32 de comune. Din bazinul Baraoltului toate comunele vor să 

participe la acest program european, care este coordonat de Consiliul Județean Covasna 

împreună cu Inspectoratul Școlar Județean.  

Rog pe domnul vicepreședinte Jakab-István Barna să ne prezinte conținutul 

proiectului, pentru că este vorba despre un proiect european de 36 de milioane de lei, 

pentru 32 de unități administrativ-teritoriale, mai precis pentru sistemul școlar.  

Jakab-István Barna: În primul rând, este vorba despre dotarea școlilor cu 

echipamente, sisteme informatice și cu mobilier, dotarea sălilor și a laboratoarelor de 

informatică. 

Putem vedea că valoarea proiectului este destul de mare fiind vorba despre 36 de 

milioane de lei cu TVA și despre 32 de școli. 

Se poate observa că în medie fiecare școală o să primească dotări și echipamente 

aproximativ în valoare de 1 milion de lei, ceea ce însemnă o modernizare foarte mare a 

școlilor și o modalitate de învățământ mult mai bună pentru elevi. 

În mare despre asta este vorba. 

Este foarte important de menționat că fondul național pentru finanțare este foarte 

mare și chiar avem șanse destul de mari ca să și câștigăm. 

Săptămâna viitoare vom depune proiectul și sperăm că o să aibă succes.  

Tamás Sándor: Vă mulțumim! 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Opra-Beni Béla: Nu particip la deliberare și la vot. 

Tamás Sándor: Bine. Mulțumim! 

Alte observații dacă sunt? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 23 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

(Nu a participat la vot domnul consilier Opra-Beni Béla, conform art. 228 alin. (1) 

și (2) din O.U.G. nr. 57/2019, cu modificările și completările ulterioare.) 

În urma supunerii la vot, cu 23 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 
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La punctul opt al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea Notei conceptuale și a Temei de proiectare pentru obiectivul de investiție 

,,Reabilitare capelă funerară Szentkereszty Stefania”; 
 

Baroneasa  Szentkereszty Stefania este cetățean de onoare a orașului Târgu 

Secuiesc, unde a întemeiat și organizat mai multe instituții de bunăstare, spital, orfelinat 

etc. 

Anul acesta sărbătorim 150 de ani de când a înființat primul orfelinat în județul 

nostru, la Târgu Secuiesc în 1873 și dorim să renovăm această capelă, care are 63 m2 și 

unde este chiar înmormântată Baroneasa. 

Capela este în proprietatea noastră, este un monument istoric de categoria B și se 

află în incinta căminului nostru din Târgu Secuiesc. 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt. 

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 24 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 24 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 
 

La punctul nouă al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului Județean Covasna nr. 109/2011 privind schimbarea 

regimului juridic şi a titularului dreptului de administrare asupra imobilului situat în 

municipiul Sfântu Gheorghe, str. Presei nr. 8/A, Judeţul Covasna; 
 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 24 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 24 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 
 

La punctul zece al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea acordării unui ajutor de minimis individual sub forma majorării capitalului 

social prin aport în natură cu dreptul de folosință asupra unui imobil pentru societatea 

Drumuri și Poduri Covasna S.A.; 
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Am primit chiar astăzi aprobarea Consiliului Concurenței.  

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Váncza Tibor-István: Nu particip la deliberare și la vot. 

Tamás Sándor: Bine. Mulțumim! 

Alte observații dacă sunt? 

Nu sunt.  

 

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 23 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

(Nu a participat la vot domnul consilier Váncza Tibor-István, conform art. 228 

alin. (1) și (2) din O.U.G. nr. 57/2019, cu modificările și completările ulterioare.) 

În urma supunerii la vot, cu 23 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul unsprezece al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre 

privind constatarea pierderii calităţii de membri ai Autorităţii Teritoriale de Ordine 

Publică Covasna a domnilor Pampu-Romanescu Liviu și Imre Csaba Loránd, respectiv 

validarea desemnării unor noi membri în Autoritatea Teritorială de Ordine Publică 

Covasna; 

 

Trebuie să validăm desemnarea domnului comisar șef de poliție Pahonțu Nicolae 

Alin și a domnului Csoma József reprezentant al comunității din zona Covasna.  

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 24 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 24 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul douăsprezece al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre 

privind aprobarea asocierii între Județul Covasna și Fundația Culturală „Vigadó” 

pentru desfășurarea unor programe culturale; 

 

De ani de zile acordăm sprijin financiar Teatrului din Târgu Secuiesc prin Fundația 

Culturală „Vigadó” și în acest an sprijinim cu 200 de mii de lei. 
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Pentru acordarea acestui sprijin cerem aprobarea dumneavoastră, de altfel 

este un contract de asociere în care este exact specificat obiectul contractului pe 

perioade și pe spectacole. 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt. 

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 24 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 24 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul treisprezece al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre cu 

privire la rectificarea bugetului propriu al Județului Covasna și al instituţiilor publice 

de interes judeţean pe anul 2023; 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Gáj Nándor: Nu particip la deliberare și la vot. 

Tamás Sándor: Bine. Mulțumim! 

Alte observații dacă sunt? 

Nu sunt.  

 

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 23 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

(Nu a participat la vot domnul consilier Gáj Nándor, conform art. 228 alin. (1) și 

(2) din O.UG. nr. 57/2019, cu modificările și completările ulterioare.) 

În urma supunerii la vot, cu 23 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul patrusprezece al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre 

privind rectificarea bugetului fondurilor externe nerambursabile pe anul 2023; 

 

Trebuie să vă informez că Muzeul Național Secuiesc a câștigat o finanțare 

nerambursabilă din partea Ministerului de Resurse Umane din Ungaria în valoare de 25 

de milioane de forinți, asta însemnând 308.360 de lei pentru a finanța o expoziție, când 

vom redeschide Muzeul Național Secuiesc, probabil în luna octombrie-noiembrie a 

acestui an va fi redeschiderea. 

Ne-am asigurat din timp să avem o deschidere spectaculoasă în regiune. 
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Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 24 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 24 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul cincisprezece al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre 

privind aprobarea Organigramei, Statului de funcții și a Regulamentului de organizare 

și funcționare al Școlii Populare de Arte și Meserii Sfântu Gheorghe-Művészeti 

Népiskola Sepsiszentgyörgy; 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Gáj Nándor: Nu particip la deliberare și la vot. 

Tamás Sándor: Bine. Mulțumim! 

Alte observații dacă sunt? 

Nu sunt.  

 

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 23 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

(Nu a participat la vot domnul consilier Gáj Nándor, conform art. 228 alin. (1) și 

(2) din O.U.G. nr. 57/2019, cu modificările și completările ulterioare.) 

În urma supunerii la vot, cu 23 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul șaisprezece al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre 

privind aprobarea activității desfășurate de Consiliul Judeţean Covasna în domeniul 

relaţiilor externe în cursul anului 2022, precum şi a programului cadru de acţiuni pe 

anul 2023 în acest domeniu; 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt. 

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 24 de voturi 
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Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 24 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul șaptesprezece al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre 

privind aprobarea Regulamentului de organizare și funcționare a Comitetului pentru 

accelerarea procesului de dezinstituționalizare și de prevenire a instituționalizării la 

nivelul județului Covasna; 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 24 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 24 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul optsprezece al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre 

privind stabilirea costului anual pe 2023, pentru serviciile sociale oferite unui 

copil/tânăr/persoană adultă cu dizabilități, care beneficiază de protecție în condițiile 

legii; 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 24 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 24 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul nouăsprezece al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre 

pentru aprobarea Planului anual de acțiune privind serviciile sociale acordate la nivelul 

județului Covasna pe anul 2023, în cadrul Direcției Generale de Asistență Socială și 

Protecția Copilului Covasna; 
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Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi 

completări, probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 24 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 24 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul douăzeci al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre pentru 

modificarea anexei nr. 1 la Hotărârea Consiliului Județean Covasna nr. 118/2022 privind 

aprobarea Organigramei şi a Statului de funcţii ale Direcţiei Generale de Asistenţă 

Socială şi Protecţia Copilului Covasna; 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 24 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 24 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul douăzeci și unu al ordinii de zi avem cuprins Raportul de activitate al 

Asociației de Dezvoltare Intercomunitară AGROSIC Közösségek Közti Társulás pentru 

anul 2022; 

 

Dacă sunt întrebări, propuneri în legătură cu materialul prezentat. 

Nu sunt. 

Consiliul ia act de materialul prezentat. 

 

La punctul douăzeci și doi al ordinii de zi avem cuprins Raportul de activitate al 

Serviciului Public Comunitar Judeţean de Evidenţă a Persoanelor Covasna pe anul 

2022; 

 

Dacă sunt întrebări, propuneri în legătură cu materialul prezentat. 

Nu sunt. 

Consiliul ia act de materialul prezentat. 
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La punctul douăzeci și trei al ordinii de zi avem cuprins Raportul de 

activitate a unor consilieri județeni pe anul 2022; 

 

Ați primit Rapoartele consilierilor Kelemen Szilárd-Péter, Leaua Jănel, Nagy 

Zoltán, Neagoe Daniel și Szöllösi Tamás. 

 

Dacă sunt întrebări, propuneri în legătură cu aceste Rapoarte. 

Nu sunt. 

Consiliul ia act de materialele prezentate. 

 

La punctul douăzeci și patru al ordinii de zi avem cuprins Diverse. 

Vă consult dacă aveți probleme de discutat în cadrul punctului Diverse? 

Nu sunt.  

Am obligația să informez plenul, că în data de 28 februarie 2023, am efectuat o zi 

de concediu de odihnă și în perioada 3-5 martie 2023 am fost în delegație în Ungaria. Pe 

data de 4 martie 2023 am fost la Budapesta, iar în perioada 4-5 martie am fost în Județul 

Szabolcs-Szatmár-Bereg.  

Consiliul ia act de informările domnului Președinte. 

 

Henning Laszlo-Ianos: La fel ca și domnul Președinte și eu am fost în delegație 

în Ungaria pe 4 martie la Budapesta, iar în perioada 4-5 martie în Județul Szabolcs-

Szatmár-Bereg, iar în perioada 21-31 martie 2023 voi pleca în concediu de odihnă.  

Consiliul ia act de informările domnului Vicepreședinte. 

 

Tamás Sándor: Alte intervenții dacă sunt? 

Nu sunt.  

Am ajuns la finalul ședinței și domnul Primar a semnalat că are ceva de spus. 

Sunt intervenții și din sală. Poftiți, aveți cuvântul! 

Simon Attila: Salut pe domnul Președinte și pe consilierii județeni!  

Am niște lucruri de amintit care mi-a atras atenția! 

Am o statistică din care reiese că, la Baraolt, în anul 1991 au fost 5.210 de angajați, 

iar peste 20-21 de ani, în anul 2012 numărul angajaților era în jur de 1.500, deci mai 

puțin cu cca. 3.600 de angajați. 

Acest lucru a fost simțit și în viața orașului, pentru că foarte mulți dintre tineri 

care erau apți pentru muncă au plecat din oraș.  

Nu cunosc data exacte din ultimi 10 ani, deci după 2012, dar așa mi se pare că și 

acum foarte mulți atât intelectuali, cât și specialiști pleacă din oraș în alte țări. 

Eu nu am observat că orașul ar fi primit foarte mare ajutor nici de la Guvern și 

nici de la Consiliul Județean Covasna.  

Ar fi bine să vă gândiți la acest lucru în viitor. 

Bazinul Baraolt are cca. 20 de mii locuitor și din păcate eu nu văd, ca în viitor, 

lucrurile să schimbe în bine.  

De ce am această părere? 

Pentru că orașul Baraolt lasă de dorit, în ceea ce privește investitorii și angajații. 

În primul rând, aș aminti infrastructura. 
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Dacă ne uităm la sfârșitul anului 1989, putem observa că într-un procent 

mai mare au fost străzi asfaltate la Baraolt, decât în momentul de față. 

Dacă ne raportăm la numărul total de km ale străzilor din oraș, așa cred că 70 % 

nu are îmbrăcăminte rutieră rigidă, unde este dominant praful și noroiul.  

Aceste condiții nu atrag investitorii în zonă și mai ales în oraș.  

Locuitorii zonei așteptă de la Primărie și de la Consiliul Județean Covasna ajutor 

pentru îmbunătățirea nivelului de trai și pentru dezvoltarea economică. 

Asemenea lucru nu se observă în zonă, pentru că nivelul de trai depinde în 

primul rând de calitatea aerului, de calitatea apei, de calitatea alimentelor care au efect 

direct și asupra sănătății noastre.  

2/3 din locuitorii orașului, printre care și eu, trăiesc în condiții în care vara este 

dominant praful, de toamnă până în primăvară domină noroiul. 

Strada unde locuiesc eu, era asfaltată și în anul 2015 asfaltul a fost spart și nu s-a 

refăcut, iar condițiile în care circulăm ne pune la încercare atât nervii, cât și mașinile.  

Vara nu putem aerisi în locuințe pentru că și așa casa este plină de praf. 

Mașina neagră proaspăt spălată în 24 de ore are culoarea gri. 

Ar trebui să vă gândiți cum s-ar putea rezolva ca străzile orașului să primească 

îmbrăcăminte rutieră rigidă prin care și calitatea aerului s-ar îmbunătății. 

Praful care se poate observa pe mașinile noastre sau în case este prezent și în 

plămânii noștri, datorită acestuia capacitarea de absorbție a oxigenului scade 

semnificativ și cauzează slăbirea organismului. 

Întregul oraș este plină de praf! 

Din acest punct de vedere eu nu am observat că s-ar fi făcut ceva. 

Următoarea problemă este apa. 

Cândva am primit apă industrială, după aceea s-a schimbat situația cu o nouă 

stație de purificare, dar și acum din când în când apa are o culoare galbenă și are și 

miros, deci nu este bun nici pentru gătit și nici pentru băut. 

Am auzit că și această problemă se va rezolva, dar problema creează dezavantaj 

oamenilor și așa oamenii părăsesc zona. 

În legătură cu bugetul: așteptăm mai mulți bani atât de la Guvern, cât și de la 

Județ. 

Știu că situația este dificilă, dar și Baraolt este un oraș ca și Sfântu Gheorghe care 

se dezvoltă într-un ritm de nedescris. În orașul acela străzile sunt asfaltate, cabluri nu 

prea se văd pentru că au fost băgate sub asfalt. 

Și Sfântu Gheorghe se dezvoltă aproape ca Brașovul. 

Toate orașele din județ se dezvoltă, fie vorba de Covasna sau Tg. Secuiesc, numai 

la noi nu se mișcă nimic. 

Mulțumesc! 

Tamás Sándor: Mulțumim! 

Dacă îmi permiteți o să vă răspund succint. 

Și în acest moment bani în bugetul orașului Baraolt vin din alte părți și nu de la 

Baraolt. 

În ultimii 10-15 ani posibilitățile de a depune proiecte erau identice pentru toate 

unitățile administrativ-teritoriale, fie mici sau mari, fie orașe sau comune. De exemplu 

orașul Covasna care este un oraș similar cu Baraolt și unde se poate vedea o dezvoltare 

mai intensă. 
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Adevărul mereu este undeva la mijloc! 

Ați amintit municipiul Sfântu Gheorghe, unde de 15 ani e același primar și cred 

că acesta este secretul dezvoltării, pentru că așa poate duce un proiect de la început 

până la capăt. 

Eu aș propune locuitorilor din Baraolt, că dacă găsesc un bun primar, sau dacă 

au găsit deja, care poate conlucra eficient cu consiliul local, atunci lăsați să lucreze!  

Asta este un lucru foarte important! 

Nu se poate dezvolta dacă în fiecare 4 ani se schimbă conducerea! 

La începutul ședinței am amintit, că putem să vă ajutăm, vă pot ajuta și 

reprezentanții noștri de la Guvern, numai dacă aveți idei, planuri concrete. 

Nu este de ajuns să spuneți numai că aveți nevoie de bani. Așa nu o să vă dea 

nimeni, dar sunt foarte multe posibilități de finanțare din programe europene sau 

guvernamentale, dar prima dată trebuie să aveți proiecte gata făcute, depuse și care pot 

fi câștigate.  

Eu nu știu câte proiecte au fost câștigate de Baraolt, dar știu că momentan sunt 

multe în derulare, de care domnul Primar vă poate da informații concrete. 

Dar știu un lucru, noi putem ajuta numai acei oameni care au idei și forța de 

realizare a ideilor. 

Simon Attila: Aveți dreptate că un Primar are nevoie de mai mult timp pentru a 

duce până la sfârșit proiectele începute. 

Am avut doi primari câte 8 ani fiecare și nu s-a văzut absolut nimic. 

Dacă dumneavoastră nu ne dați bani atunci Primarul este condamnat și nu va fi 

reales pentru că nu a reușit să realizeze nimic. 

Dacă doriți să scăpați de un primar să nu-i dați bani! Atât! 

Părerea mea este că dacă-i dați bani atunci va rămâne 10-15 ani. 

La asta ar trebui să vă gândiți! 

Tamás Sándor: Mulțumim! 

Alte intervenții dacă sunt? 

Este o altă intervenție. Poftiți! 

Demeter László – directorul Muzeului Depresiunii Baraolt  

Bună ziua! 

Sunt directorul Muzeului Depresiunii Baraolt, respectiv conducătorul Editurii 

Tortoma. 

Este o onoare pentru mine că am posibilitatea de a vă adresa câteva cuvinte. 

În anul 2006 am înființat Editura Totoma la Baraolt, care până la sfârșitul anului 

2022 a reușit publicarea a 172 de cărți, cu sprijin local, județean și național. 

Prin marea majoritate a acestor cărți sunt prezentate valorile județului, din punct 

de vedere istoric, cultural, literar, etnografic, artistic etc. 

Încercăm să realizăm, în următorii 5 ani, o serie de cărți care va fi compus din 35 

de publicații, care va cuprinde ultimii 500 de ani a regiunii Háromszék în baza notițelor, 

descrierilor unor oameni din regiunea Háromszék.  

Cred că această publicație va fi foarte valoroasă pentru cei care sunt interesați de 

zona noastră. 

Doresc să vă atrag atenția domniilor voastre asupra acestor publicații! 

Vă mulțumesc! 

Tamás Sándor: Mulțumim! 
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Dacă sunt alte intervenții? 

Nu sunt. 

Vă mulțumesc pentru colaborarea și prezența Dumneavoastră! 

Înainte de a închide ședința dau cuvântul domnului Primar Bendek-Huszár 

János. 

Bendek-Huszár János- Primarul orașului Baraolt 

Stimate domnule Președinte, stimate doamne și domni consilieri! 

Orașului Baraolt sunt arondate 5 sate și infrastructura rutieră conține peste 30 de 

km de drumuri comunale și străzi din intravilanul localităților. 

Infrastructura rutieră este cea mai precară din toate tipurile de investiții pe care 

le avem. 

În această jumătate de mandat în care suntem, noi ne-am axat să utilizăm, să 

folosim de toate posibilitățile de finanțare. 

Până în momentul de față am câștigat 16 milioane de euro din fondurile 

naționale și europene, dintre care pentru 6 milioane de euro am și semnat contracte.  

Aceste contracte fiind finanțate din PNRR. 

Noi ne-am axat pe principiul listei de priorități, prima dată să dezvoltăm 

infrastructura școlară. 

Pentru școlile din Racoșul de Sus, Biborțeni, Căpeni am câștigat finanțare, pentru 

toate școlile din Baraolt am câștigat finanțări, dar am câștigat finanțare pentru clădirea 

policlinicii și clădirea 6 a spitalului, unde este ambulatoriul, respectiv secția interne. 

A treia prioritate este infrastructura de apă și canalizare. 

În momentul de față din cele 6 localități arondate orașului Baraolt, doar 

jumătatea din orașul Baraolt dispune de sistem centralizat de colectarea a apei menajere 

și sistem de distribuție a apei modernizată, respectiv satul Racoșul de Sus de alimentare 

cu apă. 

Participând la Programul Anghel Saligny am câștigat 43 de milioane de euro 

pentru extinderea acestor rețele edilitare în tot orașul Baraolt, pentru localitate Racoșul 

de Sus, Biborțeni și Bodoș ca să dezvoltăm și această parte.  

Desigur, considerăm că dezvoltare infrastructurii rutiere se va finaliza undeva pe 

la sfârșitul deceniului curent, fiindcă înainte de aceasta trebuie să realizăm celelalte 

lucrări subterane. 

Și pe această cale mulțumim fostului dumneavoastră coleg, domnului Gál 

Károly, actualmente deputat în Parlamentul României, pentru sprijinul acordat. 

Zona noastră, zona Baraoltului după peste 80 de ani are din nou reprezentant în 

Parlament și ne sprijină întotdeauna. 

Din bugetul de stat, pentru anul curent, am primit pentru Spitalul din Baraolt, 1,5 

milioane de lei pentru cumpărarea unui echipament digital de Röntgen care este 

absolut indispensabil pentru noi. 

Am contat pe dumneavoastră și până în momentul de față și vă mulțumim 

pentru sprijinul acordat prin exercitarea votului pentru adoptarea hotărârii de la 

punctul unu de pe ordinea de zi. 

Spitalul nostru este în curs de acreditare și pentru a obține această acreditare este 

imperios necesar ca să reabilităm toată infrastructura edilitară subterană, respectiv să 

asfaltăm toate trotuarele, drumurile interioare din incinta Spitalului. 
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Eu cred că cea mai mare realizare a mandatului de față este ca toți consilierii, 

care în marea lor parte sunt prezenți, contribuie în mod pașnic și bazat pe dialog la 

dezvoltarea orașului și întotdeauna înaintea tuturor ședințelor locale ținem discursuri și 

dialoguri între fracțiunile Consiliului Local și în acest mod dorim să continuăm în 

viitor, astfel încât să putem colabora atât cu dumneavoastră, cât și cu celelalte instituții 

ale statului, în vederea dezvoltării localității noastre. 

Vă mulțumesc că ați fost aici! 

Sperăm, considerați că această ședință a fost cu rezultate și vă doresc să aveți 

succes și în viitor! 

Tamás Sándor: Mulțumim pentru cuvintele domnului Primar! 
 

Am dezbătut şi am hotărât în problemele înscrise pe ordinea de zi. 

Vă mulţumesc pentru participarea la ședință.  

Închid ședința! 

 

Preşedinte,  Secretar general al judeţului Covasna, 

TAMÁS Sándor SZTAKICS István-Attila 


